

Kafalat Basic

The Kafalat Basic programme offers loan guarantees for investments in fixed assets and working capital needs of eligible SMEs.

The loan guaranteed under Kafalat Basic can be used to finance the following:

- ◆ Purchase of machinery and equipment (new or used).
- ◆ Plant renovation, expansion, etc...
- ◆ Purchase of raw materials and spare parts.
- ◆ Construction costs. However, the loan should not be exclusively used to cover construction costs.
- ◆ Working capital and up to 15% of cost of professional fees and services related to the project.



Characteristics of Kafalat Basic

Maximum Loan Amount	LBP 300 M or its counter value in foreign currencies (EUR or USD)
Eligible Applicants	<ul style="list-style-type: none"> ◆ Individual ◆ Sole proprietorship ◆ Simple partnership ◆ Limited Liability Company (SARL) ◆ Joint Stock Company (SAL) ◆ Cooperative ◆ NGO
Applicant's Development	Existing or Start-up
Investment Type	To finance Fixed Assets and Working Capital Needs
Loan Duration	Up to 7 years
Guarantee Ratio	75 %
Grace Period	Between 6 months and 1 year
Interest rate in LBP	40% of the Lebanese Treasury Bills Yield (TBY's) of 1 year + 3%
Interest rate in FCY	Libor (1 year) + 5,5%
Subsidy	Up to 4,5%
Special Conditions	Bank may ask for a collateral, but it cannot exceed 50% of the loan value

برنامج كفالات الأساسي

برنامج كفالات الاساسي يمنح كفالة للاستثمار في اصول ثابتة وتغطية الاحتياجات المالية التي يتطلبها العمل للمؤسسات الصغيرة والمتوسطة الحجم المؤهلة.

القرض المكفول تحت برنامج كفالات الأساسي يمكن أن يستعمل لتمويل النشاطات التالية:

- ◆ شراء معدات وآلات (سواء اكانت جديدة او مستعملة).
- ◆ اعادة تأهيل او توسيع المصنع.
- ◆ شراء مواد خام وقطع الغيار.
- ◆ كلفة بناء موقع المشروع (يجب أن لا يستخدم القرض بأكمله لتغطية تكاليف البناء).
- ◆ الاحتياجات المالية للعمل (رأس المال التشغيلي) و ١٥% للاستشارات والخدمات المتعلقة بالمشروع كحد أقصى.



خصائص برنامج كفالات الأساسي

الحد الأقصى للقرض	٣٠٠ مليون ليرة لبنانية او ما يعادلها بالعملة الاجنبية (اليورو او الدولار الأمريكي)
المؤهلون	<ul style="list-style-type: none"> ◆ أفراد ◆ مؤسسة ◆ شراكة بسيطة ◆ شركة ذات مسؤولية محدودة (ش.م.م.) ◆ شركة مساهمة لبنانية (ش.م.ل.) ◆ تعاونية ◆ منظمة غير حكومية
مرحلة تطور المستفيد	شركة موجودة او شركة ناشئة
نوع الاستثمار	تمويل الاستثمار في أصول ثابتة وتغطية الإحتياجات المالية التي يتطلبها العمل
مدة القرض	٧ سنوات كحد أقصى
نسبة الكفالة	٧٥%
فترة السماح	بين ٦ أشهر و سنة واحدة كحد أقصى
نسبة الفائدة بالليرة اللبنانية	٤٠ % من العائد على سندات الخزينة اللبنانية لمدة سنة + ٣%
نسبة الفائدة بالعمولات الأجنبية	Libor (لمدة سنة) + ٥.٥%
دعم الفائدة	لغاية ٤.٥%
شروط خاصة	المصرف قد يطلب ضمانات اضافية، ولكن لا يمكن ان تتجاوز ٥٠ % من قيمة القرض